
СОДЕРЖАНИЕ

ОБЩИЕ ВОПРОСЫ

Комзолова А.А. Полесские болота и современное развитие (Обзор по материалам журнала «Zeitschrift für Ostmitteleuropa-Forschung»)	9
Реф. кн.: Историки в поисках новых перспектив: коллективная монография	17

ДРЕВНИЙ МИР

Медовичев А.Е. Армия и политическая система Раннего Рима в современных зарубежных исследованиях. (Обзор)	24
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	----

СРЕДНИЕ ВЕКА И РАННЕЕ НОВОЕ ВРЕМЯ

Реф. кн.: Лейн Дж. Монголы	36
----------------------------------	----

ИСТОРИЯ РОССИИ, СССР И ГОСУДАРСТВ ПОСТСОВЕТСКОГО ПРОСТРАНСТВА

Реф. кн.: Андрейчева М.Ю. Образы иноверцев в «Повести временных лет»	41
Реф. кн.: Долгов В.В. Феномен Александра Невского. Русь XIII века между Западом и Востоком	48
Реф. кн.: Володихин Д.М. Средневековая Москва. Столица православной цивилизации	55
Реф. кн.: Кисин С.В. Император Николай I и его эпоха. Донкихот самодержавия	62

Реф. кн.: Глушковский П. Оттенки польской идентичности, или Бурная жизнь Фадея Булгарина	67
Реф. кн.: Микитюк В.П., Рукосуев Е.Ю. Уральский областной военно-промышленный комитет: Дела и люди	70
Реф. кн.: Шумская К.М. Образование национальных меньшинств в Латвийской Республике в 1918–1940 гг. (На примере русских образовательных учреждений)	78
Реф. кн.: Фишер фон Вайкерсталь Ф. Формы и функции физической культуры в советских лагерях принудительного труда	85
Реф. кн.: Фюрст Дж. Освобожденное сумасшествие – наказанное безумие: Советские хиппи и политика в области психиатрии	88
Реф. кн.: Совэ Г. Апогей советского политического романтизма: Проекты морального обновления в период ранней перестройки (1985–1989)	91

НОВАЯ И НОВЕЙШАЯ ИСТОРИЯ

Дунаева Ю.В. «Пробуждение» женщины в Англии Нового времени. (Обзор)	94
Реф. кн.: Конетти С. Итальянцы Понтеландольфо. История лета 1861 г.	114
Реф. кн.: Дипломатия и разведка в Средиземноморье XIX в.	114
Реф. кн.: Бодров А.В., Власов Н.А. Железо и кровь. Франко-германская война	122
Реф. кн.: Корти М. Итальянские военные на русской службе	133
Реф. кн.: Де Проспо М. Легитимация итальянского государства в работах Гвидо Дорсо. Кризис либерализма и приход фашизма к власти, как он виделся из южной провинции	136
Реф. кн.: Вынужденный альянс. Советско-балтийские отношения и международный кризис, 1939–1940 : Сб. док.	140
Реф. кн.: Рентола К. Сталин и судьба Финляндии	145
Реф. кн.: Животич А. Югославско-советские военные противоречия (1947–1957)	152
Реф. кн.: Уразов А.М. Время перемен. Эволюция внешней политики США и Великобритании на большом Ближнем Востоке в первые десятилетия холодной войны	159

ЭТНОЛОГИЯ И АНТРОПОЛОГИЯ

Реф. кн.: Русский мир в меняющемся мире 168

CONTENTS**GENERAL ISSUES**

Komzolova A.A. The Polesie Marshes and modern development. (A review of materials in «Zeitschrift für Ostmitteleuropa-Forschung»). Article summary: Historians in search for new perspectives. A multi-authored monograph	9
Article summary: Historians in search for new perspectives. A multi-authored monograph	17

ANCIENT HISTORY

Medovichev A.E. Army and society of the Roman Republic in recent foreign research. (Review article)	24
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------	----

THE MIDDLE AGES AND THE EARLY MODERN PERIOD

Article summary: Lane G. A short history of the Mongols	36
---------------------------------------------------------------	----

**THE HISTORY OF RUSSIA, THE SOVIET UNION
AND THE POST-SOVIET STATES**

Article summary: Andreicheva M.Iu. Images of non-Christians and non-Orthodoxes in the Tale of Bygone Years	41
Article summary: Dolgov V.V. The Alexander Nevsky phenomenon: the 13th century Rus' between the West and the East	48
Article summary: Volodikhin D.M. Medieval Moscow. The capital of the Orthodox civilization	55

Article summary: Kisim S.V. Emperor Nicholas I and his era: Quixote of the autocracy	62
Article summary: Głuszkowski P. Nuances of Polish identity, or hectic life of Tadeusz Bułharyn	67
Article summary: Mikitiuk V.P., Rukosuev E.Iu. The Military- Industrial Committee of the Ural Oblast: People and affairs	70
Article summary: Shumskaya K.M. Education of national minorities in the Republic of Latvia in 1918–1940. (The case of the Russian educational institutions)	78
Article summary: Fischer von Weikersthal F. Between coercion and athletic ambition: the form and function of physical culture in Soviet forced labour camps	85
Article summary: Fürst J. Liberating madness – punishing insanity: Soviet hippies and the politics of craziness	88
Article summary: Sauvé G. The apogee of Soviet political Romanticism: projects for moral renewal in early perestroika (1985–1989)	91

MODERN AND CONTEMPORARY HISTORY

Dunayeva Iu.V. The “awakening” of the woman in modern England. (Review article)	94
Article summary: Sonetti S. Italians of Pontelandolfo. The history of summer 1861	114
Article summary: Diplomacy and intelligence in the nineteenth- century Mediterranean world	117
Article summary: Bodrov A.V., Vlasov N.A. Blood and iron. The Franco-German War	122
Article summary: Corti M. Italian military on Russian service	133
Article summary: Prospo M. Legitimation of the Italian state in the works of Guido Dorso. The crisis of liberalism and the advent of fascist rule, as it was seen from the Southern province	136
Article summary: Forced alliance. The Soviet-Baltic relations and the international crisis, 1939–1940: A collection of documents ..	140
Article summary: Rentola K. Stalin and the fate of Finland	145
Article summary: Zhivotich A. Yugoslavian-Soviet military tension (1947–1957)	152

Article summary: Urazov A.M. The period of change. The evolution of the foreign policy of the USA and Great Britain in the Greater Middle East during the first decades of the Cold War	159
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-----

ETHNOLOGY AND ANTHROPOLOGY

Article summary: The Russian world in the changing world	168
----------------------------------------------------------------	-----